
 

Møde i Sejs-Svejbæk Lokalråd 

#Lokalråd 

Dato: 

Tirsdag d. 5.11.2024 kl. 19:30 i Multihuset 

Deltagere: 

Niels Møller Salomonsson (formand), Lars Bue Nørbjerg (næstformand), Carsten Aaby (sekretær), Hans Jørgen 

Søgård Hansen og Anders Koed. 

Ikke til stede: 

Thomas Frost Dalgaard, Adrian Tresoglavic, Bjarke Rasmussen og Inge Findorf. 

Referent: 

Carsten Aaby 

 

Korte meddelelser siden sidst: 

• Carsten og Inge var den 3. oktober, sammen med andre lokalråd, på besøg ved Midtjyllands Avis, som 

fortalte om deres nyere journalistisk genre "Konstruktiv journalistik". Kritisk, løsningsorienteret, 

inddragende og opfølgende. I modsætning til traditionel journalistik hvor konflikt rutinemæssigt pustes 



op og syndebukke søges. MJA efterlyser input fra alle lokale kilder, herunder lokalrådene. Avisen siger 

det ikke er svært at få noget i avisen, hvis vi henvender os. 

• Carsten og Thomas deltog den 24. oktober 2024 i Sundheds- og Nærhedsudvalgets konference hvor 

temaerne var: Kultur og trafiksikkerhed i lokalområderne. 

 

Nyt fra arbejdsgrupperne: 

De Små Fisk: 

• Der er rejsegilde på den nye facilitetsbygning ved De Små Fisk fredag d. 15. november kl. 11. 

• Der er styregruppemøde den 20. november. 

• Lokalrådet er bekymret for at der vil opstå parkeringsproblemer langs Sejsvej, når de nye faciliteter 

tiltrækker flere besøgende. 

Naturbeskyttelse:  

• Danmarks Naturfredningsforening (DN) overvejer at trække sig fra fredningssagen om et område nord 

for Sejs-Svejbæk. DN er kritiske over, at et område i Linå Vesterskov er blevet fjernet fra det oprindelige 

fredningsforslag. Desuden vurderer udvalget at slække på kravene til landbrugsjord og skovdrift inden 

for det fredede område, hvilket DN også stiller spørgsmålstegn ved. Sejs-Svejbæk Lokalråd udtrykker 

skuffelse over denne uenighed. Som følge heraf har de rettet henvendelse til Rune Kristensen, formand 

for klima- og miljøudvalget, samt til Birgitte Ingrisch fra DN. Lokalrådet har inviteret dem til et møde for 

at genoprette en konstruktiv dialog til gavn for lokalsamfundet og det arbejde, der er blevet lagt i sagen. 

Lokalrådet har dog endnu ikke modtaget et svar på deres henvendelse. 

Ny jernbane: 

• Lokalrådet støtter linjeføring løsning 1. 

Projekt ”Hjerterum” og infrastruktur ved Sejs Skole: 

• Torsdag den 28.11.2024 kl. 17 er der Teams følgegruppebøde med dagsordenen: Status på halbyggeri, 

byggepladsvej, vejprojekt, trafikregistrering, lukning af vejen, den sidste beplantning og vand på vejen. 

Status på vision for Hjerterummet. Status på skoleudvidelse. Behov for kommunikation. 

 



Sager til drøftelse: 

• Kan Lokalrådet gøre noget for at få processen med fredning omkring Lyngbakkerne på sporet igen? 

Henvendelser fra borgere og andre: 

- 

 

Nyt fra Silkeborg Kommune: 

• Reminder om tilmelding til opstartsmøde "kick-off møde" for Danmarks Indsamling på mandag den 4. 

november kl. 19.00-21.00. Da Silkeborg skal være værtsby for indsamlingen i 2025, håber vi at se mange 

flere af jer. 

o Tilmeldingsfrist: 1.11.2024: 

o Tilmelding til møde om Danmarks indsamling 

• Udskiftning i Sundheds- og Nærhedsudvalget, således at Lars Faarup er indtrådt i stedet for Rune 

Kristensen. Det betyder dermed, at Lars Faarup er kontaktperson for jer i stedet for Rune. 

 

Kommunikation (E-mail, hjemmeside, Facebook, Foreningsnyt etc.): 

Lokalrådet vil invitere vores lokale byrådsmedlemmer dvs. Helle Præsius Busk og Thomas Tonsberg Schlie til 

dialogmøde 1-2 gange årligt. Fx næste gang efter nytår. 

 

Eventuelt: 

- 

 

Næste møde: 

Onsdag d. 4.12.2024 kl. 19:00 ved Traktørstedet Ludvigslyst, med efterfølgende julefrokost 

https://sk.plan2learn.dk/dl.aspx?xmg=9a289959-5957-4756-a0df-3f5975739c57&r=KursusValg.aspx?id=125579
https://silkeborg.dk/demokrati/lokalraad-og-naerdemokrati/lokalraad/sejs-svejbaek-lokalraad
https://www.facebook.com/SejsSvejbaekLokalraad
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